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Milí čtenáři, budou to již druhé Velikonoce, které nemůžeme prožít, tak jak jsme zvyklí.  

Jsou to další svátky, které budou poznamenány pandemií, ale věřme, že budou poslední. 

PŘEJEME VÁM KRÁSNÉ, KLIDNÉ A SLUNEČNÉ VELIKONOČNÍ SVÁTKY 

A PEVNÉ ZDRAVÍ K TOMU! 

 



 

* Po několikaleté přestávce se nám do Teplic vrátila opravdo-
vá zima. Děkuji na tomto místě pracovníkům technických slu-
žeb, jak se s úklidem sněhu z chodníků a komunikací vypořá-
dali.  
 
* Přestože se zima vydařila, Covid opatření nám nedovolila 
zprovoznit pro veřejnost připravenou sjezdovku a řádně provo-
zovat okruh skalním městem, který jsme udržovali 
v průchodném stavu. 
O to vše se postarali především Honza Stiller, Ondra Marek a 
Pavel Hrubý, který také projížděl běžkařské stopy. Děkuji! 
 
* Ve spolupráci s nemocnicí Náchod jsme v Teplicích zorgani-
zovali již čtyři Covid testovací dny. Možnost otestovat se vyu-
žilo celkem 639 občanů, 16 testů bylo pozitivních. Zatímco 
první testování odhalilo 9 pozitivních, z posledních dvou dnů 
byl pozitivní pouze jeden test. Svědčí to o tom, že situace 
s onemocněním se snad obrací k lepšímu. Pro svoji potřebu si i 
nadále můžete v Infocentru zakoupit respirátory FFP2. (10 Kč/
kus) 
 
* Pro příslušníky Jednotky sboru dobrovolných hasičů jsme u 
pojišťovny Kooperativa uzavřeli novou smlouvu skupinového 
úrazového pojištění. V minulosti se na ni jaksi zapomnělo… 
 
* Období vegetačního klidu každoročně bývá využito ke káce-
ní starých, nemocných a svému okolí nebezpečných stromů. 
Letos jsme s pracovníky technických služeb vytipovali stromy 
ve Zdoňově (2), v Lachově (2) a v Teplicích. Mezi těmito stro-
my bylo i 7 jasanů u Sportcentra, jejichž stáří bylo odhadnuto 
na minimálně 75 let. 
Již v roce 2014 odbor výstavby města povolil pokácení 13 
jasanů, 1 javoru a 1 dubu. Stromy tvořily alej po levé straně 
cesty od školy ke kotelně. Zdůvodněno to bylo záměrem vý-
stavby rodinných domů, nájezdů, přípojek a chodníku. Již teh-
dy ale bylo konstatováno, že tyto stromy nepřekážejí plánova-
né výstavbě, ale vykazují v korunách suché větve.  
Od té doby uplynulo 7 let. Zdravotní stav uvedených jasanů 
jsme zkonzultovali s dendrologem p. Krupičkou i naším „lesů 
pánem“ Tomášem Milatou. Oba se shodli na tom, že první tři a 
sedmý (směrem od školy) jsou ve špatném stavu, zbývajících 
tři jsou v tuto chvíli o něco lepší, nejedná se ale o stromy nijak 
hodnotné. Po předchozích prořezech nevypadají pěkně, další 
nutný prořez bude finančně poměrně nákladný a život jim stej-
ně nezachrání. Stromy netvoří významný krajinný prvek, tím 
byla původní alej.  
Ze stromů po každém silnějším větru padaly větve, ohrožovaly 
chodce, budovu Sportcentra i zaparkované automobily jeho 
návštěvníků a zaměstnanců ZŠ. Nesmírně by mne mrzelo, kdy-
by zde z toho důvodu došlo k nějaké škodě, případně úrazu. Po 
negativních reakcích několika občanů jsme objednali ještě 
odborný posudek u certifikovaného arboristy, i ten nám dal za 
pravdu. Proto jsme v souladu s původním rozhodnutím kácení 
dokončili. 
 
* Kácení porostu velkého rozsahu proběhlo ve stráni pod pen-
zionem Kamínek. Z důvodů omezených rozhledových poměrů 
tam na žádost Správy železnic „úřadovali“ pracovníci Povodí 
Labe. Prořez aleje od bývalého Texlenu k Dědovu nebo stromu 
u rybníčku nad technickými službami potom patří do kategorie 
„lidové tvořivosti“… 
  
Poznámka na závěr: O povolení ke kácení stromů nerozhodují 
orgány vykonávající samosprávu (zastupitelstvo, starosta), ale 
v rámci přenesené působnosti úřad (úředník). 

 
Josef Bitnar, starosta 

 
 

Bohumír Jarkovský 
Dne  11. 3. 2021 vyhasl život Míry Jarkovského, patriota, Tep-
ličáka, který se svým přínosem pro rozvoj města Teplice nad 
Metují trvale zapsal do podvědomí mnoha našich generací.  
Jeho aktivní přístup k celospolečenskému dění, především 
v oblasti sportu a místní samosprávy byl  nepřehlédnutelný.  
Připomeňme si nejen jeho mnohaleté působení v místním  fot-
balovém oddílu, ale také řadu let, kdy se spolupodílel jako 
zastupitel města na jeho chodu a rozvoji. Svojí pracovitostí a 
zájmem o veškeré dění byl vzorem pro mnohé z nás.  
Čest jeho památce. Nezapomeneme.                    Vedení  města 

Mirek Jarkovský se staršími žáky v roce 2003 
 

Vážení spoluobčané, jste starší 70 let a ještě nejste registrováni 
na očkování proti nemoci Covid 19? Pokud si sami netroufáte 
a nemáte nikoho z rodiny, kdo by Vám s registrací pomohl, 
nabízíme naši pomoc. Obraťte se prosím na tajemnici Markétu 
Machovou (498 019 991, 604 649 751) nebo na sociální pra-
covnici Terezii Báčovou (498 501 181, 602 889 699), případně 
přijďte v úředních hodinách na Městský úřad. K registraci bu-
dete potřebovat kartičku pojištěnce a telefon - pokud ho vlast-

níte. 
 

 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje 
Usnesení č. 02/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje finanční dar 
ve výši 2.000 Kč, Lince Bezpečí z. s., IČ: 61383198. 
Usnesení č. 03/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje finanční dar 
ve výši 5.000 Kč, spolku Babybox pro odložené děti – STA-
TIM, z.s., Pod Oborou 88, 104 00 Praha 10 – Hájek. 
Usnesení č. 04/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje přijetí daru 
v celkové hodnotě 144. 209,45 Kč od Královéhradeckého kra-
je, Pivovarské náměstí 1245, 500 03 Hradec Králové.  
Usnesení č. 05/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
smlouvy o poskytnutí dotace ve výši 20.000 Kč společnos-
ti Post Bellum, o.p.s., Štěpánská 704 61 Praha 1 na projekt 
Příběhy našich sousedů. 
Usnesení č. 06/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje žádost Trut-
novské alternativní scény z.s., Jana Roháče z Dubé 444, 541 
01 Trutnov, IČ 22894853, o poskytnutí dotace z rozpočtu měs-

SLOVO STAROSTY 

VÝZVA  SENIORŮM 

Usnesení č. 17 z jednání zastupitelstva města 

Teplice n. M. konaného dne 17. 3. 2021 



ta na 20. ročník festivalu Webrovkafest ve výši 10.000 Kč. 
Usnesení č. 07/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje dotaci na 
dopravní obslužnost ve výši 23.626 Kč pro Královéhradecký 
kraj, Pivovarské náměstí 1245, 500 03  Hradec Králové, IČO 
70889546 a navýšení výdajů § 2292 pol. 5901 rozpočtu o 
3. 626 Kč, které bude součástí rozpočtového opatření č. 
2/2021. 
Usnesení č. 08/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
smlouvy na pronájem dvou kusů sněžných děl se společností 
Supersnow S.A., 11 Ks. A. Siudy Str. 34-436 Maniowy, Po-
land a pověřuje starostu města podpisem této smlouvy. 
Usnesení č. 09/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje podání žá-
dosti o dotaci Ministerstva práce a sociálních věcí na akci 
Město Teplice nad Metují – nákup vozidla pro pečovatelskou 
službu z programu 013 310 Rozvoj a podpora materiálně tech-
nické základny sociálních služeb, cíl 5. 
Usnesení č. 10/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje žádost paní 
J. L. o odkup p.č. 36/6,trvalý travní porost, o výměře 138 m² a 
p.č. 643/2 ,ostatní plocha, o výměře 358 m², vše v k.ú. Lachov 
za celkovou kupní cenu 45.455,50 Kč. 
Usnesení č. 11/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje žádost pana 
T. V. o odkup p.č. 36/5, trvalý travní porost, o výměře 275 m², 
p.č. 643/3, ostatní plocha, o výměře 165 m² a p.č. 645/1, ostat-
ní plocha, o výměře 227 m², vše v k.ú. Lachov za celkovou 
kupní cenu 59.825,50 Kč. 
Usnesení č. 12/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje žádost pana 
J. U. a paní I. K. o odkup p.č. 324/11, trvalý travní porost, o 
výměře 312 m², v k.ú. Teplice nad Metují za celkovou kupní 
cenu 40.361,50 Kč. 
Usnesení č. 13/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje bezúplatný 
převod (přijetí daru) p. č. 646/2, ostatní plocha, o výměře: 3 
m², p. č. 646/3, ostatní plocha, o výměře: 28 m² a p. č. 646/4, 
ostatní plocha, o výměře: 17 m², vše v k.ú. Dolní Teplice, 
z majetku Česká republika – Úřad pro zastupování státu ve 
věcech majetkových do vlastnictví města Teplice nad Metují a 
pověřuje starostu města k podpisu smlouvy o bezúplatném 
převodu vlastnického práva k majetku. 
Usnesení č. 14/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje směnu po-
zemků p.č. 447/18, ostatní plocha o výměře 47 m² a p.č. 
447/19, ostatní plocha, o výměře 77 m² vše v k.ú. Dědov 
v majetku města Teplice nad Metují s pozemky p.č. 126/2, 
trvalý travní porost, o výměře 54 m² a p.č. 126/3,trvalý travní 
porost, o výměře 70 m² vše v k.ú. Dědov ve vlastnictví manže-
lů – J. a Š. N. a pověřuje starostu města k podpisu směnné 
smlouvy. 
Usnesení č. 15/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje prodej p.č. 
137/1, o výměře 1.137 m², trvalý travní porost, k.ú. Horní Tep-
lice, manželům  P. a Z. B. za cenu kupní 185.500 Kč a pověřu-
je starostu města podpisem smlouvy. 
Usnesení č. 16/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Smlouvy o dílo se společností LEKON TSK s.r.o. se sídlem 
Žukovského 887/4 161 00 Praha 6 – Ruzyně , IČ 248 39 353 
na zhotovení dřevěné konstrukce lávky na stavbě „Lávka pro 
pěší“ za cenu   1.453.700 Kč, bez DPH a pověřuje starostu  
města podpisem smlouvy. 
Usnesení č. 17/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
smlouvy o zřízení věcného břemene číslo 6DHM210027 pro 
umístění stavby Lávky pro pěší s Povodím Labe, s.p., Víta 
Nejedlého 951/8, 500 03 Hradec Králové a pověřuje starostu 
města podpisem smlouvy. 
Usnesení č. 18/17/2021 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
smlouvy o výpůjčce číslo 9/40/21/0049/Zj/N pro umístění 
stavby Lávka pro pěší se Správou silnic Královéhradeckého 
kraje, p.o., Kutnohorská 59, 500 04 Hradec Králové a pověřuje 
starostu města podpisem smlouvy. 
Usnesení č. 19/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Smlouvy o dílo se společností GEOBET DS s.r.o. se sídlem 
Pod Špitálem 1452, 156 00 Praha 5 – Zbraslav, na akci 
„Teplice nad Metují – chodník – mikropiloty“ za cenu   
278.650 Kč, bez DPH a pověřuje starostu města podpisem 
smlouvy. 
Usnesení č. 20/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
kupní smlouvy s Brankou, o.p.s., Masarykovo nám.1, 547 01 
Náchod, na koupi rozhledny Čáp za cenu kupní 100 Kč a po-
věřuje starostu města podpisem smlouvy.   
Usnesení č. 21/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Dohody o výběru poplatků a předávání dokladů s firmou Ma-
rius Pedersen a.s., Průběžná 1940/3, 500 09 Hradec Králové a 
pověřuje starostu města podpisem této dohody. 
Usnesení č. 22/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Smlouvy o spolupráci se Spolkem RADOST, z.s., Zámecká 
20, 549 57 Teplice nad Metují a pověřuje starostu města pod-
pisem této smlouvy. 
Usnesení č. 23/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Veřejnoprávní smlouvy o vykonávání úkolů na úseku zajišťo-
vání místních záležitostí veřejného pořádku Městskou policií v 
Broumově s Městem Broumov. 
bere na vědomí 
Usnesení č. 01/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí roz-
počtové opatření č. 1/2021, kterým se navyšují příjmy i výdaje 
shodně o 281 096,53 Kč.  
vydává 
Usnesení č. 24/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují vydává Obecně zá-
vaznou vyhlášku č. 1/2021 o místním poplatku z pobytu. 
ukládá 
Usnesení č. 25/17/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují ukládá starostovi 
města vypracování výkazů splněných a rozpracovaných inves-
tičních akcí a dotací za rok 2020 do příštího jednání zastupitel-
stva.                                     V Teplicích nad Metují 23.03.2021 

Josef Bitnar, starosta, Ing. Radek Myška, místostarosta                                                          
 
 

Vážení přátelé sportování a pohybu. Situace kolem sportování 
obecně není dobrá. Povolen je pouze sport profesionální za 
splnění přísných hygienických opatření. Stejně jako v celé 
České republice jsou všechna veřejná sportoviště v Teplicích 
nad Metují uzavřená a na amatérské úrovni lze sportovat pouze 
individuálně. 
Na sjezdovce lze ještě využít zasněženého svahu k lyžování či 
jízdě na čemkoliv. Jen okolí svahu už je bez sněhové pokrýv-
ky. Žádáme vás abyste svá motorová vozidla nechávali na par-
kovišti pod sjezdovkou a nejezdili k obslužnému objektu. 
Turistický okruh v Teplických skalách je volně přístupný, po-
hyb v některých částech však vyžaduje i nadále zvýšenou opa-
trnost.  
Stále zde leží sněhová či ledová pokrývka. 
Přejeme vám pevné zdraví, klidné sportování bez nehod či 
zranění a doufám, že se v co nejbližší době setkáme při něja-
kém sportovním klání, ať již jako sportovci  
či diváci. 

Jan Stiller 

SPORTOVÁNÍ A TURISTIKA 



Měníme staré za nové. To, že jsme se přejmenovali na Kultur-
ní informační středisko města Teplice nad Metují a Turistické 
informační centrum jste již určitě zaznamenali v předchozím 
tisku Teplických ozvěn. Nyní to už máme potvrzené i s novou 
cedulí.  
Kde si můžete v Teplicích mimo jiné zakoupit respirátory? 
U nás v infocentru! 
Rádi bychom Vás pozvali k našemu výdejnímu okénku, kde 
momentálně prodáváme i respirátory 1ks v ceně 10 Kč, maxi-
mální počet kusů na jednu osobu je deset respirátorů. Výdejní 
okénko je k dispozici každý všední den od 8:00 do 15:00.  
Zároveň jsou respirátory k dispozici i během testování na  
COVID-19 ve vestibulu kina každou březnovou sobotu.  
                                                                Bc. Eliška Jirmannová 

 
Chtěla bych se vyjádřit ke kácení stromů konkrétně jde o stro-
my u sportovní haly. 
Nejdříve se pokácely dva vzrostlé a zdravé stromy, naštěstí 
jsem šla kolem a když jsem tu spoušť viděla, tak jsem požáda-
la starostu o zastavení kácení, starosta mi vyhověl, protože se 
přidali i další zastupitelé. 
Myslela jsem si, že jsme zachránili alespoň 3 krásně vzrostlé 
stromy, jak jsme se dohodli na jednání zastupitelů.  
Ale bohužel se tak nestalo, dnes už tam není ani jeden. 
Nejsem odborník, ale stromy byly zdravé a v dnešní době kli-
matických změn a problémy s vodou a ovzduším, se mi zdá 
barbarské se takhle chovat k přírodě.  

                                                                       Elena Lániková 
 

Krásný den v blížícím se jaru přeji všem čtenářům TO 
Předjaří je i časem častého kácení stromů v zastavěných čás-
tech obcí a měst. Stejně jako je škoda každého lidského života, 
a v pandemické době zažíváme nejeden případ zbytečného 
odchodu dobrého člověka, každý zbytečně pokácený strom je 
v dané chvíli nenahraditelným a neomluvitelným chováním 
„homo sapiens“. 
Když byly na začátku února káceny stromy v ulici Za Školou, 
ozvala se Elena Láníková, která chodí touto ulicí denně a mno-
ho lidí se vyjádřilo s podporou, případně souhlasilo s jejím 

názorem. Kácení bylo pozastaveno, snad i na základě mé pod-
pory a písemné žádosti (5. a 9.2.)  o přehodnocení nešťastně 
rozsáhlého záměru. Své emaily zveřejňuji níže. Na poradě 
zastupitelů (17.2.) bylo starostou přislíbeno, že ze čtyřech zby-
lých stromů u Sportcentra bude pokácen POUZE jeden, který 
vykazuje značné známky nestability a zbylé tři zůstanou na 
svém místě.  
Jak vše dopadlo? Zmýceny byly všechny do jednoho!!!??? 
Bez dalšího odůvodnění změny slíbeného postupu. Nestáli 
jsme vedení města ani o zprávu emailem, že se bude postupo-
vat jinak, než bylo původně domluveno. Asi proto, že, jak nám 
sdělil 1. místostarota ing. Myška, který už několikrát vetoval 
vůli a názor většiny zastupitelů, každé kácení stromů vyvolá 
odpor veřejnosti, tak pokácejme více stromů najednou, při 
jednom humbuku. Vyjádřil se v tom smyslu, že stromů je 
v okolí i zastavěné části města až až. Navíc se již 
v předchozím čase odmítavě vyjadřoval i o zrealizovaných 
projektech výsadby alejí, ovocného sadu a stromořadí na me-
zích, které jsme s využitím dotačních prostředků vysazovali 
v roce 2018 na Magdaléně, Horních Teplicích, Nových Dvo-
rech, v Lachově Na Kostele atd. 
Za mne se na tomto příkladu projevuje arogance moci. Velmi 
často se, s odstupem času až ke mně, dostávají stesky veřejnos-
ti, která marně pátrá po naplňování předvolebních slibů nové-
ho vedení radnice.  
Zde předkládám výše slibovanou korespondenci se starostou, 
na vědomí adresovanou všem zastupitelům: 

(5.2.) Ahoj všem, podporuji okamžité pozastavení kácení u 
Sportcentra s možností nového vyhodnocení, lépe pak přehod-
nocení. 
Jako bývalý starosta jsem také podepsal žádost o pokácení 
celé levostranné aleje Za Školou, tedy od základní školy až po 
křižovatku pod kotelnou. V té době kácení referentka MěÚ 
Ivana Hradecká povolila pouze částečně, tedy pouze v lokalitě 
dotčené stavebními pozemky. 
Po vykácení a při pohledu od kotelny jsem dal paní Hradecké 
100% za pravdu. Odhalila by se severní štítová zeď školy, přes 
4 patra, bez oken, v celé své nahotě a stromy, které zůstaly, 
tento pohled vhodně doplňují. Opravdu jsem byl rád, že stromy 
zůstaly a domluvili jsme se, že technické služby, respektive 
dodavatelsky, stromy prořežeme. Nestalo se, což je i moje chy-
ba - nedostatek tlaku na vedení TS. (Asi jsem na ně byl ještě 
moc hodný, a to si stěžovali na pravý opak.) 
Kácení zachráněných stromů by se mohlo uskutečnit až tehdy, 
třeba i za 20 let, až bude podél silnice na straně nových RD 
vysázena náhradní výsadba a pohled od severu na školu bude 
nový, opět s prvky zeleně, která bude, m.j., plnit další a snad 
důležitější biologické aspekty.  
Závěr: Čas plyne, stromy se kácejí, lidé umírají. Škoda každé-
ho dobrého člověka, škoda každého zbytečně poraženého stro-
mu. A když už to musí být, tak je třeba vykácené stromy rozum-
ně nahradit - viz stromy za zdravotním střediskem nebo napro-
ti Hotelu Sokol. Lidé měly výhrady, snad i svou pravdu, ale my 
jsme věděli, co a proč děláme, a hlavně jsme znali nápravu 
potřebných kroků. 
Milan Brandejs 
P.S. Děkuji Eleně, Pepovi a Davidovi za reakce a podporu 
šetrného managementu zeleně. 

 
(9.2.) Krásné úterní ráno paní zastupitelko a pánové zastupi-
telé. 
1. děkuji panu starostovi za jeho vysvětlení, jak bylo kácení 
stromů po celých Teplicích n.M. projednáno a usnesením do-
tčeného orgánu státní správy schváleno. 
2. sám jsem na pařezech dokázal spočítat podle letokruhů, že 
stáří stromů je více jak 80, tedy nejméně 75 let 
3. velmi mne potěšilo, že se vedení města, samospráva, zabýva-
la usnesením i podnětem pro kácení z roku 2014. Právě infor-
mace o vykazování suchých větví, které nemohou být překvape-
ním na žádném stromu, natož na živém organismu, který na 
naší planetě plní svůj úkol již více jak 3/4 století, mohlo vedení 
města přimět k opětovné kontrole managementu - prořezání.   

PŘÍSPĚVKY ZASTUPITELŮ 

INFORMACE Z INFOCENTRA 



4. znám názory vedoucího městských lesů Města Teplice nad 
Metují, vč. toho, že když kdokoliv požádá o pokácení "velkého" 
stromu v intravilánu, tak ON tomu bránit nebude. Jen mi v 
odkazu na odborníky chyběla od starosty informace, jakého 
věku se obvykle tento druh dožívá. Děkuji Davidovi (Dudovi) 
za doplnění (Z hlediska stáří, u jasanu je 75 let asi něco jako u 
člověka 20 let, protože se jasany dožívají věku až 250 let a 
nemyslím, že by ozdravné řezy nepomohly. To, že to něco stojí, 
to nic neznamená, hodnota takového stromu je díky zádrži vo-
dy a ochlazování krajiny nevyčíslitelná.) 
K níže napsanému se ptám (reakce starosty na email 5.2.), kdo 
a kdy stromy prořezával? 
5. uznávám právo na názor každému člověku, tedy i vedení 
města. Mám také svůj názor, který je v rozporu s posouzením 
starosty a jeho poradců. Za mne má každý strom svou nezastu-
pitelnou hodnotu (starosta napsal: nejedná se ale o stromy 
nijak hodnotné), nesouhlasím se starostou, že  nevypadají pěk-
ně (to je pouze individuální pocit pozorovatele) a že další nut-
ný prořez bude finančně nákladný a život jim stejně nezachrá-
ní. O záchraně se bavit vůbec nebudeme, protože nemají smr-
telnou chorobu a rozhodně jim nejde o život. Prořez by jim 
život, i s jeho kvalitou, minimálně zkvalitnil (což se mnohdy u 
lidí říct nedá) a dost možná i prodloužil. 
6) nejzávažnější sdělení jsem si přečetl v této pasáži: 
"Odmítám nést jakoukoliv odpovědnost za škody a případný 
úraz tím způsobený.  Spolu s odborníky jsme se shodli na tom, 
že nejlepší řešení je pokácení všech sedmi stromů najednou 
také proto, že podobné kácení vyvolává řadu emocí u veřejnos-
ti. Tak také bylo rozhodnuto. Dovolím si poznámku, že z tohoto 
pohledu je škoda, že se stromy nepokácely tenkrát současně se 
zbytkem aleje (chyby bývalého starosty vyskakují ze skříně 
jedna za druhou!?).  Když dnes ponecháme tři stát, budeme 
opět po několika málo letech jejich kácení obhajovat.  
Budu komentovat pouze jedno sdělení: starosta, který, jak ří-
kám "nemá koule" nést zodpovědnost za svá rozhodnutí i 
ochranu přírody, nemá na stolci šéfa městské samosprávy co 
pohledávat. Omlouvám se za velmi tvrdé vyhodnocení staros-
tova sdělení. 
Závěr: nesouhlasím s názorem vedení města, že se nevyplatí 
investovat do ozdravení diskutovaných jasanů, které mají kro-
mě vyšších biologických hodnot i hodnotu pohledovou, kraji-
notvornou. Pokud bychom připustili názor popsaný níže, pak 
bychom také mohli odmítat léčení starých neproduktivních 
lidí.  
Můžeme diskutovat, např. na téma výsadby, jaké a v jakém 
stupni pěstebního stádia, což má vliv na cenu i potenciál uchy-
cení, ale braňme se "smrtící injekci" tam, kde nevyhodnotíme 
nevyléčitelnou nemoc s velmi bolestivým průběhem života.  

Milan Brandejs 
 
Výše uvedený text není mým předvolebním a marketingo-
vým článkem. Již nikdy nebudu kandidovat na starostu 
města Teplic nad Metují. Dvakrát do stejné řeky ne-
vstoupíš. Na druhou stranu budu vždy podporovat smyslu-
plné směry, projekty a odvážné lidi s vůlí a chutí se poctivě 
pustit do veřejné služby.  
Milan Brandejs, opoziční zastupitel našeho zatím krásného 
města 
 
 
REAKCE STAROSTY 
Právem zastupitele je prezentovat své názory v obecním 
tisku. Proto uveřejňujeme příspěvek pana Brandejse bez 
úprav ve znění, v jakém byl do redakce TO zaslán. 
Redakce Teplických ozvěn i vedení města se od obsahu 
příspěvku distancuje a nebude na něj prostřednictvím  TO 
odpovídat. Bohužel musím pouze s lítostí  konstatovat, že 
v podobném duchu plným výpadů, lží, polopravd a mani-
pulativních spojení vede pan Brandejs svoji komunikaci 
nejen vůči vedení města, ale i zaměstnancům úřadu.  

Josef Bitnar, starosta  
 

Odešel Bohumír Jarkovský, čest jeho památce. 
Míra byl a zůstane nejenom manželem, tatínkem a dědečkem. 
Byl to skvělý člověk, kamarád, pro některé až přítel, muž se 
srdcem na správném místě. Ne všichni s ním museli v každém 
okamžiku souhlasit. Vězte, že všechny jeho úmysly byly jen ty 
nejčistší a ve prospěch blízkého i širokého okolí. Tak jsem ho 
poznal já, v postojích k práci, zábavě, i k veřejné službě. 
Děkuji, Mirku, že jsem měl Tvou důvěru a že jsem s Tebou 
mohl spolupracovat. 
Byla a zůstane to promne velká čest. 

Milan Brandejs, bývalý starosta města   
 

Dne 1. 4. 2021 ve čtvrtek a 30. 4. 2021 v pátek, nebudou 
v provozu naše ordinace.  
V případě akutního zdravotního problému navštivte odpovída-
jící ambulanci v nemocnici. 
Omezení ordinační doby také naleznete na 
www.venkovskylekar.cz 
Informace k očkování: 
Pokud se nechcete nechat očkovat proti Covid 19 zavolejte 
svému registrujícímu praktickému lékaři.  
Pokud se chcete nechat očkovat u svého praktického lékaře v 
žádném případě se nikde neregistrujte k očkování.  
Váš praktický lékař Vás zaregistruje svou cestou.  
Pacienti u nás registrovaní budou vyzváni SMS zprávou na ve 
zdravotnické dokumentaci uvedené telefonní číslo k dostavení 
se na očkování na daný čas a termín do ordinace příslušné k 
místu bydliště.  Nevolejte si o žádný termín očkování !!!  
                                                            MUDr. Ladislav Záveský 
 

ORDINACE MUDr. ZÁVESKÉHO 

INFORMACE ZE ZÁKLADNÍ A  

MATEŘSKÉ ŠKOLY 



Letem školkovým světem... 
V naší mateřské škole se už stalo tradicí, že na svátek Tří králů 
se jdeme podívat do kostela sv. Vavřince na unikátní vyřezáva-
ný betlém, vyslechneme si několik vánočních varhanních skla-
deb a zazpíváme si za doprovodu varhan koledy. Končíme 
tematicky "My tři králové". Nejinak tomu bylo i letos, ve stře-
du 6. 1. K jednomu opatření však přece jen došlo - pan varha-
ník za celou dobu neopustil své místo u varhan. Betlém jsme si 
prohlédli sami a pak už tiše poslouchali. Děti byly velice po-
zornými posluchači. 

V únoru jsme společně oslavili Srdíčkový den, kdy si děti pře-
daly malé vyrobené dárečky. Společně jsme si zatancovali a 
zazpívali. Znovu jsme si připomněli, že máme být v mateřské 
škole kamarádi a že si máme pomáhat. Bylo vidět, že den se 
dětem líbil a byly spokojené. Masopustním rejem jsme zakon-
čili období masopustu. Tato akce patří k nejoblíbenějším, pro-
tože děti mohou přijít v maskách, zazpívají si, zasoutěží si, 
zatancují si,  nechybí  masopustní  říkanky doplněné pohybem  
a přehlídka masek. Letos bohužel chybělo z důvodu hygienic-
kých opatření tradiční pečení koblížků. Tak snad příště. 

Helena Šikutová, Jana Richtrová 

My, hasiči města Teplice nad Metují, se i v této složité situaci, 
která se dotýká nás všech, snažíme věnovat naší běžné činnosti 
jak nejlépe můžeme. Bohužel díky vládním nařízením jsme 
značně omezeni. Od začátku roku jsme pomáhali při několika 
událostech. Třikrát jsme byli povoláni k transportu pacienta na 
žádost ZZS, pomáhali jsme pátrat po ztracených turistech na 
Kraví hoře a dvakrát jsme vyjeli na požár. 
Absolvovali jsme školení na téma “kardiopulmonální resusci-
tace s využitím AED”, školili nás zkušení odborníci z řad ZZS 
KHK, kteří se s resuscitací setkávají denně. Snažíme se rozví-
jet naše znalosti a dovednosti, jak jen nám to situace dovoluje. 
Nyní se vybraní členové vzdělávají pomocí e-learningu, školí 
se teoretickou část kurzu obsluhy motorových pil a strojnické-
ho kurzu. 
Bohužel se nemůžeme scházet tak jak jsme byli zvyklí, proto 
se naše schůzky omezují na nejnutnější počet členů a konají se 
jen v nejnutnějších případech jako je údržba techniky, zkoušky 
prostředků, kondiční jízdy nebo nutné opravy, abychom byli 
neustále akceschopní, protože nikdy nevíme jestli někdo bude 
potřebovat naši pomoc. 
Doufám, že se situace začne zlepšovat a životy nás všech se 
začnou vracet k normálu. Myslím, že nám všem chybí společ-
nost ostatních lidí a všichni se těšíme až se opět potkáme na 
nějaké kulturní akci. 
Na závěr Vám chci nabídnout možnost sběru železného šrotu 
individuálně, po domluvě s panem Romanem Polákem na tel. 
čísle: 776 698 105. Pokud to situace dovolí tak v květnu 
budeme pořádat sběr na jaký jste zvyklí. Přeji Vám všem 
pevné zdraví a buďme trpěliví, ať přečkáme současnou situaci. 

Štěpán Remeš 

Sportiv Redpoint v nouzáku 
Díky nařízení vlády má naše prodejna SPORTiv REDPOINT 
již delší dobu zavřeno a funguje pouze v omezeném režimu 
jako výdejní místo PPL a DPD od pondělí do pátku od 14 do 
16 hodin. Vládci nám sice zakázali prodávat sportovní zboží 
klasickým způsobem, ale existuje ještě možnost objednání 
zboží na e-mailu redpoint@seznam.cz nebo telefonech 
777581042, 608481042, 491581042 a jeho zaslání nebo osobní 
vyzvednutí. Využít můžete nejen zboží ve   slevách, kde najde-
te výprodej běžek i horských kol, ale i naši standardní nabídku. 
Těšíme se na vás … redpoint team 
 
Redpoint není jen prodejna 
Sportovní prodejna Redpoint existuje v Teplicích nad Metují 
od roku 1990 a není to jen  prodejna pro horolezce cyklisty a 
milovníky pobytu v přírodě, ale i cyklo servis a půjčovna hor-
ských kol. Několik let po vzniku prodejny založilo několik 
kamarádů sportovní klub Redpoint team, který je od té doby 
organizátorem mnoha sportovních akcí v tomto regionu. Za 
dobu své existence uspořádal tento klub společně s Městem 
Teplice nad Metují a dalšími obcemi a sportovními spolky 
Broumovska více než 200 závodů na horských i silničních 
kolech, v triatlonu, v běhu a běhu na lyžích. 
 
Letní závodní sezóna na Broumovsku začíná pravidelně 
v Teplicích nad Metují veřejným závodem horských kol Aprí-
lová 8, jejíž 26. ročník je plánován na neděli 11. dubna, ale 
jeho konání je díky současným nařízením a zákazům ve 
hvězdách. Loni se závod ze stejných důvodů neuskutečnil, tak 
uvidíme letos. Rádi bychom tento závod uspořádali alespoň 
v nějaké podobě… 
 
Začátek prázdnin 2. – 6. července patří již tradičně etapovému 
závodu horských kol MTB Trilogy, který je součástí českého 
poháru a poprvé je zapsán i v mezinárodním kalendáři UCI.   

ZPRÁVY OD HASIČŮ 

ZPRÁVY Z REDPOINTU 



Hned po jeho skončení ve středu 7. července se uskuteční 
Hlavňovský triatlon, který je třetím závodem středečního triat-
lonového Memoriálu Míly Holcmana.  
 
Následuje prázdninový seriál středečních závodů horských kol 
do vrchu Horokolo vršky, jehož závody startují vždy v 17 ho-
din a letos se pojede 28. 7.  z Machova na Bor, 4. 8. ze Suché-
ho Dolu na Hvězdu, 18. 8. z Ruprechtic na Ruprechtický špi-
čák a 25. 8. z Pěkova na Ostaš, kde budou vyhlášeny výsledky. 
Poslední srpnovou neděli pořádá Redpoint team v rámci teplic-
kého Horolezeckého filmového festivalu již 35. ročník Běhu 
Teplickými skalami – La sportiva cross a jeho součástí je i čím 
dál tím víc populární dětský Bufo baby cross. 

Nejznámějším závodem nejen na Broumovsku ale v celé Čes-
ké republice je Mountainbike marathon Qayron Rallye Sudety, 
jehož 27. ročník odstartuje v Teplicích nad Metují v sobotu 11. 
září 2021. Je to jeden z nejstarších, netěžších, nejdelších, nej-
techničtějších, nejobávanějších a nejpěknějších MTB maratonů 
u nás, kterého se každoročně účastní na tisíc startujících z celé 
republiky i zahraničí. Tento významný závod byl již pětkrát 
Mistrovstvím České republiky a je tradiční součástí Českého 
poháru horských kol. Trať Sudet je v terénu trvale značena 
modrým trojúhelníkem ve žlutém čtverci, má 113 km a projet 
si ji můžete i po částech kdykoli během roku. Vede z Teplic 
nad Metují kolem Teplických a Adršpašských skal, Mie-
roszowskými a Broumovskými stěnami, přes Bor, Ostaš a Bi-
šík zpět do Teplic.  
 
Na podzim začne Středeční pohár horských kol v x-country 
Qayron MTB Cup, který se pojede 15. 9. v Adršpachu, 22. 9. 
v Teplicích a 6. 10. v Polici nad Metují.  
Na tyto závody navazuje další středeční seriál Běžecké vršky, 
který začíná již v sobotu 16. 10. Během na Ruprechtický Špi-
čák. Pokračuje se každou středu až do konce listopadu a 
v sobotu 27. 11. To uzavře Běh na Čáp, když se ještě o týden 
dřív v sobotu 20. 11. poběží Teplická desítka.  
Více o závodech se můžete dozvědět v prodejně Sportiv Red-
point Teplice nad Metují nebo na www.redpointteam.cz. 

       Za Redpoint team Tomáš Čada 
 

 
Děkuji všem, kteří jste na anketu již odpověděli. Pro zjištění 
všeobecného názoru bych ovšem potřeboval odpovědí víc. 
Proto prosím vás ostatní, věnujte mi pár minut na vyplnění 
anonymního dotazníku, který najdete na 
www.poustevnateplice.cz 
Píšu seminární práci o Trubačovi na gymnáziu Broumov, jejíž 
součástí je zjištění veřejného mínění formou dotazníku.  
Pro relevantní vyhodnocení je třeba několik desítek odpovědí. 
Práci pak najdete na uvedené stránce. 

Antonín Mráz 

 

Průběh očkování 
Na konci února padlo definitivní rozhodnutí Krizového štábu 
našeho kraje týkající se strategie očkování 
v Královéhradeckém kraji. S ohledem na možnost zapojení 
praktických lékařů do očkování, nebude třeba vytvářet velko-
kapacitní centra, ale očkovací centra v jednotlivých nemocni-
cích se vhodně doplní menšími centry a praktickými lékaři 
ochotnými zapojit se do očkování proti COVID-19. V okrese 
Náchod bude největší očkovací centrum v nemocnici 
v Náchodě (máme již otestováno, že zvládne kapacitu mini-
málně 22 000 dávek měsíčně). Dále očkovací centrum 
v nemocnici v Broumově s kapacitou přibližně 5 000 dávek 
měsíčně, (očkuje od 22. 3.). V Jaroměři bude na poliklinice 
očkování zajišťovat společnost EDUMED s kapacitou 6 000 
dávek měsíčně. Tato páteřní síť bude doplněna praktickými 
lékaři.  
Od dubna se tempo očkování výrazně zrychlí. Přislíbeno má-
me k datu psaní tohoto příspěvku do okresu minimálně 15 000 
dávek od společnosti Pfizer&BioNTech (leden 2 310 dávek, 
únor 2 778 dávek, březen předpoklad 5 400 dávek). Od výrob-
ce Moderna a AstraZeneca objem dodaných dávek v době 
psaní článku zatím nemáme. S ohledem na schválení vakcíny 
společnosti Johnson & Johnson Evropskou komisí, předpoklá-
dáme dodávky i této vakcíny, která bude pravděpodobně 
směřovat k praktickým lékařům.  
 
Pro aktuální informace sledujte prosím naše webové stránky 
pod odkazem „Rezervace Očkovací centrum Nemocnice 
Náchod“. Na stránkách naleznete krátký návod postupu při-
hlášení prostřednictvím centrálních systémů. Uveřejněné Infor-

mované souhlasy si 
můžete dopředu 
nastudovat a pode-
pisujete před vlast-
ním podáním očko-
vací látky. Prefero-
vané očkovací  mís-
to (Náchod/
Broumov/Jaroměř) 
volíte již při regis-
traci k očkování.  
 

 
Mobilní testovací týmy 
Pod hlavičkou náchodské nemocnice působí od poloviny února 
v našem regionu mobilní testovací tým, který v cyklech na-
vštěvuje města Polici nad Metují, Teplice nad Metují, Nové 
Město nad Metují, Hronov, Českou Skalici, Červený Kostelec 
a Meziměstí-obce, kde nemáme pevná testovací místa. Do 
poloviny března tým provedl více než 5 000 testů a zachytil 
213 pozitivních občanů. Tento testovací tým posílily během 
března další týmy, které objíždí firmy a další organizace. Díky 
jejich nasazení jsme zvládli za jeden den otestovat i více než 1 
000 lidí. Děkujeme starostům a místostarostům zmíněných 
obcí za jejich aktivní přístup a zapojení do mobilního testová-
ní.  Děkujeme také Vám všem, kteří se testovat necháváte. 
Testování je jeden z důležitých pilířů, jak se dostat ze současné 
situace.  
 
Velikonoce jsou nejen svátky jara, ale také naděje. Proto Vám 
přejeme, abyste nadcházející velikonoční svátky a jarní dny 
prožívali s nadějí, že situace s epidemií se v našem regionu 
zlepšuje a blíží se snad čas, kdy se budou moci alespoň některé 
věci začít vracet do svého původního stavu.  
 
Děkujeme, že na nás myslíte. Vaše nemocnice. 
 

ANKETA O TRUBAČOVI 

INFORMACE Z OBLASTNÍ 

NEMOCNICE NÁCHOD 



 
Stále platí omezení provozu knihovny takto: 
VÝDEJ PŘEDEM OBJEDNANÝCH VÝPŮJČEK A  
JEJICH VRACENÍ POUZE PŘES VÝDEJNÍ OKÉNKO. 
To znamená, že vám milí čtenáři můžeme knihy vyměnit po 
předchozí domluvě, v našem případě přes výdejní dveře :-). 
Pokud budete chtít vrátit knihy a půjčit si nové, volejte nebo 
pište a my vám požadované knihy nachystáme k vyzvednutí. 
Knihy můžete vybírat v našem on-line katalogu nebo 
v seznamu nových knih na webu knihovny. Novinky pravidel-
ně zveřejňujeme i na Facebooku knihovny. Pokud nechcete 
konkrétní titul, můžete výběr knih nechat na nás. Doufáme, že 
vám alespoň takto, zpřístupníme vaši oblíbenou četbu. 
www.teplicenadmetuji.knihovna.cz, tel.: 730 875 911 
e-mail: knihovna@teplicenadmetuji.cz 

Karin Lednická – ŠIKMÝ KOSTEL 1. a 2. DÍL 
Románová kronika ztraceného města. Podtitul 
knihy lapidárně shrnuje příběh o někdejší paste-
vecké vesnici, která vystavěla svůj rozkvět na 
těžbě uhlí, aby o století později zašla na úbytě - 
také kvůli těžbě uhlí. Dnes už z výstavních bu-
dov a vznosné katedrály nezbylo nic. Jen šikmý 
kostel, který strmě a varovně ční do pusté kraji-
ny. Kniha začíná obrovským důlním neštěstím 
roku 1894, které drsně zasáhlo do života obyva-

tel celého kraje. Patří mezi ně i hrdinové této knihy, jejichž 
pohnuté osudy můžeme po následující čtvrtstoletí sledovat 

 
S Barkou, Ludwikem, Julkou a dalšími hrdiny  
se setkáváme vzápětí poté, co jsme je v závěru 
prvního dílu opustili. Zatímco ve zbytku nově 
vzniklého Československa nastávají zlaté časy, 
v Karvinné - jak se nyní město jmenuje - se stále 
velmi silně projevují důsledky předešlého dra-
matického dění. Prosakují do všech oblastí živo-
ta. Ne vždy v dobrém. Příběh je také tentokrát 
vystavěn na skutečných událostech a čtenář s 

překvapením zjišťuje, že mnohé z toho, co se ve druhém díle 
Šikmého kostela odehrává, zůstávalo po dlouhá desetiletí skry-
to ve třinácté komnatě dějin. 
 
Robin Cook – GENEZE 

Když se na pitevním stole doktorky Laurie 
Montgomeryové objeví tělo sociální pracovnice, 
zpočátku se zdá, že je obětí tragického předáv-
kování drogami. Ale Laurie a její nová rezident-
ka, chytrá a schopná, ale přímočará doktorka 
Aria Nicholsová, při dalším ohledávání zjistí 
něco šokujícího. Když mladá žena umírala, byla 
v desátém týdnu těhotenství. Zdá se však, že 
nikdo nemá tušení, kdo by mohl být otcem, a 

jestli není právě on klíč k tomu, aby pochopili, co se v posled-
ních hodinách Keřina života událo. Zatímco Laurie čelí osobní 
krizi s manželem, impulzivní Aria se pouští do kontroverzní 
nové metody, aby v případu pokročila... 
 
Kristína Hušeková – NEŽ VYBLEDNE DEN 

Dojemný příběh o vztahu Emy a její maminky 
Nory a o touze mít i ve stáří u sebe blízkého člo-
věka. Nora si v seniorském věku najde přítele 
Josefa, z kterého se ale vyklube vypočítavý muž, 
kterému jde jen o to získat Nořin majetek a co 
nejrychleji se jí zbavit. Nora je na něj citově na-
vázána a slepě mu věří. Pro Emu je tak neuvěři-
telným problémem dostat maminku z Josefova 
područí. Když se jí to podaří, je matka ve zubo-

ženém stavu a co víc – lékaři u ní objeví počínajícího Alzhei-
mera. Nora pozvolna ztrácí paměť a Ema tak pomalu a bolesti-
vě přichází o milovaného člověka a navíc se musí vypořádat s 
nenávistným Josefem připraveným za každou cenu získat to, 
proč přišel... 
 
Anders de la Motte – JARNÍ OBĚŤ 

Nový psychothriller z pera Anderse de la Motte, 
stálice na nebi hvězdných švédských autorů.  
Magické oslavy nástupu jara v lesích kolem zám-
ku Bokelund v jižním cípu Švédska vydaly svou 
oběť – šestnáctiletou Elitu Svartovou, zabitou 
rituálním způsobem. Zbytek dívčiny rodiny zmi-
zel beze stopy. Třiatřicet let poté se do téhož 
zámku nastěhuje doktorka Thea Lindová. Fasci-
nována dávnou tragédií i místními legendami o 

divokém lesním muži postupně odhaluje až příliš podobností 
mezi vlastní bouřlivou minulostí a Elitiným životem. Pravda o 
její smrti nevyšla nikdy najevo. A jaro 1986 se s jednou mrtvo-
lou nespokojí... 
 
Vlastimil Vondruška – SPIKNUTÍ OBĚŠENCŮ 

Na královských statcích poblíž městečka Benešova 
u Ploučnice zakládá panovník hrad Ostrý. Od po-
čátku však stavbu provázejí potíže, a proto je do-
hledem pověřen Oldřich z Chlumu. Jenže dříve, 
než se může svých povinností ujmout, dojde v Be-
nešově ke vzpouře, jejíž okolnosti jsou velice ne-
jasné. Co je však podstatné, její aktéři, tři bratři a 
sestra, jsou z rozhodnutí královského rychtáře obě-
šeni. Ráno však těla na šibenici nejsou a rychtář je 

zavražděn. Podle svědectví jeho ženy spáchali tento mord prá-
vě ti čtyři oběšenci. Lidé mají strach a s královskými úřady 
nechce nikdo z nich mluvit. 

V oblasti: Broumov, Police nad Metují, Machov 
Ordinační hodiny: 
Sobota, neděle, svátek 09:00 – 11:00 hod. 

ROZPIS LÉKAŘŮ NA  

STOMATOLOGICKOU SLUŽBU 

PROVOZ MĚSTSKÉ KNIHOVNY 

Datum 
služby 

Jméno lékaře Adresa 
ordinace 

Telefon 

2.4. MDDr. Houštěk ZS  
Machov 

602333466 

3.4. MUDr. Neoral ZS  
Police n. M. 

491541654 
602333452 

4.4. MUDr. 
Ogriščenko 

Veba Brou-
mov Olivětín 

491502425 

5.4. MUDr. 
Neoral ml. 

ZS  
Police n. M. 

491541654 
602333427 

10.-11.4. MUDr. Růžička Poliklinika 
Broumov 

603479084 

17.-18.4. MUDr. Blažek ZS  
Police n.M. 

491543844 

24.-25.4. MUDr. Kubec ZS  
Police n.M. 

491543398 

VÝBĚR Z KNIŽNÍCH NOVINEK 

TEPLICKÉ OZVĚNY * periodický tisk územního samo-
správného celku, vydává Město Teplice nad Metují nákla-
dem 600 výtisků. Vychází jako měsíčník, redakční uzávěrka 
je 15. každého měsíce. Registrační číslo MK ČR E 11959. 
Odpovědná redaktorka Marie Jirmannová.  
Nevyžádané rukopisy a fotografie nevracíme.  
Tisk: Centrum služeb Broumov s.r.o. 
Kontakt: ozveny@teplicenadmetuji.cz 



Orchestr Police Symphony Orchestra z Police nad Metují na-
bídne během dubna bezpečnou kulturu i u nás ve městě.  
Cesta ke kultuře je v posledním roce trnitá a ne všechno dokáže 
zprostředkovat on-line prostor, ale i za něj buďme vděční. Mla-
dí hudebníci z Police Symphony Orchestra (PSO) z Police nad 
Metují se také nevzdávají a připravili projekt “Na viděnou!” a 
než se budou moci se svými posluchači potkat tváří v tvář, roz-
hodli se vstoupit do veřejného prostoru s novým typem kultur-
ního vyžití. Tentokrát si dali za cíl oživit plakátovací plochy 
speciálními plakáty, které vás díky své interaktivní složce mo-
hou přenést do koncertních sálů. 
Série plakátů totiž obsahují unikátní QR kódy, které budou 
výtvarně zpracované. Pod každým z nich se skrývá jiná skladba 
z koncertů Police Symphony Orchestra a většina mobilních 
zařízení je umí intuitivně načíst. Pokud kód načtete, uvidíte 
převážně koncertní provedení skladeb, které má orchestr tak-
zvaně v šuplíku, s milými hosty jako jsou například Vendula 
Příhodová, Jan Cina, Kühnův smíšený sbor, Balet Národního 
divadla a mnoho dalších.  
Potkat se s plakáty bude možné od dubna ve městech a obcích, 
která se připojí k projektu “Na viděnou!”. Pro zpříjemnění 

procházky pak bude 
stačit mobilní telefon, v 
něm přístup k internetu 
a volba trasy tak, abys-
te objevili všechny hu-
dební dárky, které pro 
Vás Police Symphony 
Orchestra připravil. 
Variant “hrajících pla-
kátů” je hned několik a 
nabídnou Vám i u nás 
ve městě sice zazname-
nanou, ale přesto vlast-
ně živou kulturu.   
Tak Na viděnou!         
 

                         
Celoživotní vzdělávání je častým bodem různých vzdělávacích 
strategií, školských reforem a diskusí napříč politickým spek-
trem.  Jak ale začít budovat systém celoživotního vzdělávání 
v prostředí, které dlouhodobě pro zvýšení úrovně vzdělanosti 
mnoho nedělá a v prostředí, ve kterém platí povinnost plnit 
školní docházku pouhých devět let? Tato tradice a již v celku 
společensky zažitá norma docházet několik let povinně do ško-
ly má svůj původ v 18. století a je často spojována s Marií Te-
rezií, ovšem byl to až Hasnerův zákon o téměř sto let později, 
který zavedl osmi letou školní povinnou docházku. Byl to právě 
ministr školství a kultu Leopold Hasner, kdo první začal vý-
znamně inovovat tehdejší vzdělávací prostředí a systém. Díky 
němu se učitelé stali státními zaměstnanci pod penzí, byl stano-
ven pracovní úvazek a počet žáků ve třídě či povinnost profes-
ního vzdělávání pedagogů a také již zmíněná osmi letá povinná 
školní docházka.        
Nyní žijeme v roce 2021 a od Hasnerova zákonu uběhlo více 
než sto padesát let. Povinná školní docházka se přes několik 
odchylek ustálila na číslovce devět, respektive deset (když za-
počítám jeden povinný předškolní rok), což je tedy jen o jeden 
rok více, než před sto padesáti lety zavedl Leopold Hasner. 
Otázka tedy zní. Je celospolečenská shoda na tom, že vzdělává-
ní je prioritou číslo jedna a že jedině zvyšováním úrovně vzdě-
lanosti ve společnosti se dokážeme lépe bránit současným hroz-
bám, které nám ukázala například pandemie koronaviru, která 
jasně dala najevo, že na změny či ztráty zaměstnání, ale i na 
dezinformace různého druhu je lépe připravena vzdělaná a kon-

tinuálně vzdělávaná společnost? Současná situace je taková, že 
náš vzdělávací systém a naše různé národní či lokální vzděláva-
cí strategie nechtějí provokovat, chtějí být tradiční nikoliv pro-
gresivní a já jsem přesvědčen, že to dnes již nestačí. V situaci, 
kdy dochází celospolečensky ke kontinuálnímu snižování úrov-
ně vzdělanosti, kdy každý rok v České republice nedokončí 
základní školu na čtyři tisíce žáků, potřebujeme progresivní a 
dynamickou vzdělávací politiku, nikoliv neustálé udržování 
zajetého nevýrazného systému. Cest ke vzdělanějšímu národu 
je několik a všechny budou dlouhé, a proto bychom měli začít 
nyní. Není nutné ihned vymýšlet vlastní cestu, můžeme se vy-
dat cestou úspěšných vzdělávacích systémů. Jeden takový 
úspěšný mají ve Finsku a jsou to právě Finové, kteří jako jedni 
z prvních prodloužili povinnou školní docházku do osmnácti 
let, čímž dali jasný signál, že vyšší vzdělanost je pro ně priori-
tou číslo jedna. V českém vzdělávacím prostředí by mimo jiné 
tento odvážný krok mohl znamenat i to, že by stát nepřicházel 
ročně v průměru o patnáct milionů korun na daních za každého 
jedince, který nedokončí základní školu. V součtu s průměrným 
počtem čtyř tisíc žáků ročně, kteří nezískají ani základní vzdě-
lání to činní až šedesát miliard korun.     
Zmínil jsem tedy jeden konkrétní krok, který byť se může jevit 
jako krok do neznáma, může být krokem ve všech ohledech 
progresivním a může významně přispět ke zvýšení úrovně 
vzdělanosti v naší společnosti a může pomoci změnit pohled na 
vzdělávání, jako na něco, co je nutné a povinné, na něco, co je 
chtěné, běžné, normální, co nám všem může zajistit lepší bu-
doucnost.  

Mgr. Tomáš Hamberger 
Autor v současnosti působí jako poradce na ministerstvu prů-
myslu a obchodu pro oblast inovací, digitalizace a technického 
vzdělávání, a také jako poradce předsedy vlády České republi-
ky pro oblast školství.  
 

Kapitola úvodní: Proč vůbec…? 
Rok 2020 přinesl do mého života významnou změnu. Stal jsem 
se pamětníkem. To se člověku v mém věku přihodí snadno. To 
takhle sedíte a najednou koukáte…a jste prostě pamětník. 
Ale co s tím?  Co z toho vůbec vyplývá? Po jisté době přemýš-
lení jsem došel k závěru, že mimo jiné to nese s sebou i určitou 
povinnost. A sice: vydat svědectví! No dobře, ale jak? Svým 
vnoučatům a teď už i pravnoučatům sice vypravuji, jak to bylo, 
když my dva s babičkou jsme byli mladí, co bylo a co nebylo a 
tak dále, ale to není asi to pravé. To bude chtít vzít to poněkud 
šířeji, alespoň tak v rámci obce a okolí, přičemž okres není vy-
loučen. 
Takže zkusme pokud možno co nejvěrněji předat své vzpomín-
ky a zkušenosti dalším generacím.  
 Poměry po válce (po té druhé - tak starý zase nejsem) byly 
všelijaké. A je bohužel smutnou skutečností, že pamětníků této 
doby už mezi námi mnoho není. Já a moji vrstevníci jsme do 
této krajiny přišli pouhých patnáct let po válce, to je kolem 
roku 1960 a později. Proto také ta první léta nikdo z nás nepa-
matuje a známe je jen z vyprávění předchozí generace. 
 S hrůzou jsem si uvědomil, že v podobné situaci je dnes téměř 
polovina občanů našeho města. Dnešní padesátníci a mladší 
ročníky o některých událostech, na které chci vzpomínat, nema-
jí ani potuchy. A to je zatraceně dobrý důvod alespoň letmo se 
o nich zmínit a zaznamenat je do naší společné „paměti města“. 
 Současná pamětnická literatura je hodně jednostranná, a tedy 
v podstatě ne úplně pravdivá. Takovou literaturu nelze považo-
vat za vědecké pojednání. Hlavně proto, že požadavky na přes-
nost a úplnost faktů a především objektivitu hodnocení nejsou 
důsledně uplatňovány.  Je třeba – a je už nejvyšší čas začít uvá-
dět věci na pravou míru. K tomu bych chtěl také alespoň troš-
kou přispět i já. 
Tolik tedy ke genezi i apologii celé věci a nyní začnu tím, co 
jsem poznal asi nejlépe: stavem a vývojem na poli výchovy a 
vzdělávání mládeže. 

NA VIDĚNOU! 

Z HISTORIE 

JSME PŘIPRAVENI NA CELOŽIVOTNÍ 

VZDĚLÁVÁNÍ? 



Kapitola druhá: Škola a dění kolem ní 
Dnes už málokoho napadne, že zhruba před sto lety vypadala 
teplická škola úplně jinak.  Jenže právě proto, že už nestačila 
požadavkům doby, začali tepličtí měšťané uvažovat o stavbě 
nové školní budovy. Se souhlasem CK rakousko-uherských 
úřadů začala tedy s prvními léty nového století výstavba na 
svou dobu moderní školy. Tak dalece moderní, že ačkoli teh-
dejšímu počtu obyvatel v příslušném školním obvodu odpoví-
dala, nám, kteří jsme přišli na tuto školu na začátku šedesátých 
let, se zdála silně předimenzovaná. Tento dojem vznikl proto, 
že odsunem německých občanů se celkový počet obyvatel 
snížil téměř o polovinu. 
Počet učeben tedy značně převyšoval potřebu pro jednotlivé 
postupné ročníky, takže vznikla rezerva i na tehdy hodně pod-
porované odborné učebny, jako jsou např. učebna fyziky, che-
mie, prostorná kreslírna!, sál na promítání filmů a školní osla-
vy apod. 
Na tomto místě malé osobní postesknutí: jen tělocvična byla 
ve srovnání s tím ubohá popelka. Plošně sice odpovídala roz-
měrům největší učebny v budově, tj. kreslírny, ale málo platné, 
na tehdejší požadavky provozování sportovních disciplín byla 
nevyhovující.  Ale i na to jsme časem vyzráli. Cvičili jsme 
hodně v přírodě nebo na zdejším stadionu. 
 Zcela jiná byla situace na úseku zajištění pedagogickými pra-
covníky, potřebnými k výuce žactva. Každoročně odcházeli 
koncem školního roku učitelé jinam, kde měli lepší pracovní i 
životní podmínky – především bydlení. A tak tehdejší ředitel 
školy pan František Jandera sháněl každé prázdniny nové síly, 
kde se dalo. A věřte, že nových, zejména kvalifikovaných uči-
telů bylo málo a navíc jim práce v pohraniční škole příliš ne-
voněla.  Přesto se stalo, že během dvou – tří let se situace pod-
statně změnila. Jak k tomu došlo?  
Snad to byla šťastná náhoda nebo jen shoda okolností, ale prá-
vě v těchto letech se do Teplic na Metují začala hlásit řada 
nových a to především mladých učitelů. Jen pro připomenutí 
pamětníkům: např. svědomitá Květa Zrnová, energická Helena 
Vaňková, sportovkyně každým coulem Jaroslava Antošová-
později provdaná Moravcová, češtinář Václav Ducháč, Ivana 
Drnková, provdaná Vlčková, zkušená elementaristka přišedší 
ze Stárkova – Blanka  Máslová, neméně zkušená Zdeňka Vá-
vrová a mnoho dalších, o kterých ještě bude řeč Ti všichni 
posílili učitelský sbor, jehož kostru tvořili, tehdy již  „usedlí" 
Jan a Růžena Kašparovi, František Jandera – pověřený řízením 
školy, František Straka, Karel Laštovička a Libuše  Šulcová  
dojíždějící z nedaleké Police na Metují. O té poslední několik 
slov už nyní, aby náhodou nebyla v dalším líčení opomenuta. 
Zmínil jsem se už o tom, že vedení školy trvale usilovalo o 
zkvalitnění sboru zejména na druhém stupni, kde převládá 
odborná výuka.  V tříleté sérii příchodů převládali právě od-
borní učitelé a co hlavního…zůstávali zde trvale! 
Jednou z nich byla právě kolegyně Libuše Šulcová, která vlast-
ně ani učitelkou nebyla. Sama o sobě bez ostychu říkala, že je 
ženou z domácnosti, bez pedagogického vzdělání. Ale její 
osobní záliba, ba přímo láska k přírodě, ji přivedla ke studiu 
aprobace biologie a chemie, kterou v krátké době úspěšně do-
končila a zařadila se tak mezi ostřílené matadory Straku a Laš-
tovičku. Věkově byla Libuška – jak jsme jí všichni říkali - asi 
o desítku let starší než parta, která sem v těchto letech vtrhla. 
A to tak nějak přirozeně vyústilo v to, že se nám stala nejen 
starší kolegyní, ale i čímsi, co bych ostýchavě nezval 
„učitelskou mámou“. Ostatně stejně tak to cítila většina žáků, 
kteří ji pamatují, a jistě mi dají za opravdu, že to tak bylo. Rád 
bych poznal žáka, který by mohl věrohodně dosvědčit, že Li-
bušku viděl opravdu rozhněvanou. Sebekontrola a perfektnost 
ve své práci ji dávala tu jistotu, že prakticky téměř nemusela 
ve svých hodinách ani zvýšit hlas. Než odešla z naší školy 
(samozřejmě: přetáhli ji Poličáci do tamní školy, jak by také 
ne, takovou skvělou a vyzrálou učitelku!), byla dobrým du-
chem celé školy, tj. i kolegů na prvním stupni. Koneckonců 
vždyť jsme měli společnou sborovnu, která v té době hučela o 
přestávkách jako včelí úl. A právě v této době, na niž vzpomí-
nám, se formovalo, na celou desítku let zdravé jádro sboru, 

jehož torzo přetrvalo i po vichřicích šedesátého osmého roku, 
kdy se věci hodně změnily. Žel, nikoli však k lepšímu…  
Takovým způsobem se stalo, že naprostá většina z této gardy 
zůstala na naší škole učit, a tak se učitelský sbor stabilizoval 
natolik, že koncem šedesátých let nám ho tak trochu záviděla i 
konkurenční základní škola v Polici nad Metují. 

Mgr. Josef Vávra, pamětník a bývalý dlouholetý učitel  
 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 



 
 

 




